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Nordiska museets nye chef 
Lars Löfgren tycker mycket om 
Julita gård. Han har flera pro-
jekt i luften som syftar till  att 
göra gården mer känd. Foto: 
Mats Gustafsson. 

Spelmän och kvinnor från Ylenurme folkmusikensemble i Est-
land underhöll med sitt hemlands toner. 

Vill  utveckla Julita 
Den nye chefen for Nordis-

ka museet, Lars Löfgren, vill 
satsa mer på Julita gård och 
museer. Det klargjorde  han 
för  KK  på spelmansstämman 
under midsommardagen. 

Nu ska det bland annat 
satsas på att få till  ett Sveri-
ges lantbruksmuseum på 
Julita  gård. 

Lars Löfgren tillträdde som 
chef för Nordiska museet den 
första april i år, efter en tid som 
chef för Dramaten i Stockholm. 
Något som nu tycks innebära 
vinst för Julita gård. 

- Jag är väldigt intresserad 
av Julita, säger han till  KK 
direkt efter sitt inledningstal på 
spelmansstämman i Julita. 

- Av museets många gårdar 
är Julita den finaste, anser Löf-
gren. 

Han lovar att delta i fler eve-
nemang och att göra sitt bästa 
för att utveckla gården. 

Det har han stora möjligheter 
att göra då Julita gård sedan 
länge ingår i stiftelsen Nordiska 
museet. Lars Löfgren vill  nu 
utveckla samspelet mellan 
museet och Julitaförbundet. 
Bland annat blir det troligen en 
höstmarknad på Julita. 

- Vi ska öka intresset för Juli-
ta och göra gården mer känd, 
säger Löfgren. 

En stor satsning blir Sveriges 
lantbruksmuseum som planeras 
till  Julita gård. 

- Vi vill  använda den gamla 
ladugården för detta, men hela 
området blir ju en del av Sveri-
ges lantbruksmuseum, berättar 
Lars Löfgren. 

Han vill  utveckla det "miljö-
kollo" som anordnades tidigare i 
år. Löfgren vill  att också att 
lärare ska kunna bättra på sin 
miljökunskap på Julita. 

- Vi ska försöka få Julita at 
samarbeta med till  exemt 
Skansen och andra friluftsi 
seer, säger han. 

JOHAN PFRI 

Spelglädje trots regn 
på jubileumsstämma 

I  hela USA finns det 
omkring 70 personer som 
spelar nyckelharpa. Ami 
Tärnström från Vällingby, 
med sommarbostad i Julita, 
träffade av en slump en av 
dem via Internet. På mid-
sommardagen besökte de till-
sammans spelmansstäm-
mans 70-årsjubUeum på Juli-
ta gård. 

Det var i september förra året 
som Ami Tärnström skrev till  en 
frågelåda på det världsomspän-
nande datornätverket Internet 
om nyckelharpan. Hennes fråga 
snappades upp av Sheila Morris 
i Denver, Colorado. Detta blev 
upprinnelsen till  en vänskap 
som till  en böljan upprätthölls 
av elektroniska brev. Detta fram 
till  i januari i år. Det var nämli-
gen då som Sheila bestämde sig 
för att komma till  nyckelharpans 
hemland Sverige. 

Ovanligt intresse 
Sheila berättar om hur det i 

USA ovanliga intresset skapades 
hos henne: 

- Jag gick för att lära mig 
hambo och gillade musiken, 
säger hon. 

Nu har hennes intresse för 
den svenska musiken också 
utvidgats till  ett närmare intres-
se för Sverige och Skandinavien. 
Hon har till  och med sytt en egen 
folkdräkt. 

- Att ha på våra uppvisningar, 
berättar hon. 

Sheila Morris berättar vidare 
att det finns en amerikansk 
organisation för Nyckelharpans 
vänner, "The American Nyckel-
harpa Organisation". En ameri-
kansk term för instrumentet 
finns, men den vill  Sheila bojkott 
ta. 

- Jag tycker allt att vi kan 
lära oss att säga nyckelharpa 
istället, säger hon. Om två veck-
or åker Sheila tillbaka till  USA. 

För 70 år sedan var man långt 
ifrån den internationella och 
högteknologiska värld vi lever i 
nu. Då fick man arbeta lokalt 
och bilda föreningar med män-
niskor i den närmaste omgiv-
ningen. Precis så gjorde sörm-
ländska spelmän och skapade 
1925 Sörmlands Spelmansför-
bund. 1927 hölls den första 
stämman på Julita gård, något 
som kom att bli tradition. 

Två jubileer 
På midsommardagen i år var 

det exakt 70 år sedan den första 
stämman hölls. Och i år fyller 
även Katrineholms spelmanslag 
50 år. Jubileerna firades med 
många evenemang och uppvis-
ningar av spelmän. Dessa kom 
från Sörmland men även andra 
platser i Sverige, och från Est-
land hade Ylenurme Folkmusi-
kensemble rest och bjöd på sin 
musik och visade upp traditio-
nella instrument. För att fa plats 
med så många arrangemang 
som möjligt användes även den 
nya dansbanan. I stugorna och 
buskarna stod små grupper av 
spelmän och underhöll. Vädret 
kunde dock ha varit bättre. Den 
traditionella paraden fick ställas 
in på grund av regn. Större delen 
av spelmansstämman gynnades 
dock av uppehållsväder. 

- Publikantalet var väl inte 
riktigt vad vi hoppats på, säger 
Torsten Gau. 

Han representerar Sörmlands 
Spelmansförbund som tillsam-
mans med Julitaföreningen 
arrangerade Spelmansstämman. 
Han verkade ändå nöjd med att 
cirka 2 500 personer kom trots 
vädret. 
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På en spelmansstämma har även dansen sin givna plats. På 
den nya dansbanan på Julita gård gavs många smakprov. 


